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دولت تضییع حق مطبوعات را 
دنبال می کند

22 میلیارد یورو پول نقد دارم

سخنگوی دولت در نشست خبری هفتگی خود به سوالات خبرنگاران پاسخ داد. محمد باقر نوبخت در سخنان امروز 
خــود از اظهارات رئیس جمهور، به عنوان مجری قانون، درخصــوص مطبوعات دفاع کرد و قول دنبال کردن تضییع 
حقوق مطبوعات از ســوی دولت را داد. او در بخش دیگری از این نشســت به خودروسازان توصیه کرد از فرصت پیش 

آمده برای بالابردن کیفیت تولیدات خود استفاده کنند. 
نوبخت در این نشست درباره نظر رئیس جمهور درباره پلیس مخفی بودن برخی مطبوعات گفت: رئیس جمهور دومین 
مقام کشــور هستند. دولت به عنوان مقام اجرایی مســئولیت اجرای قانون را دارد و وقتی قانونی اجرا نمی شود موضع 
گیری می کند. وی تاکید کرد که دولت به عنوان عقبه و مجموعه ای که نظر رئیس جمهور را اجرا می کند، این موضوع 
که نوعی تضییع حق از مطبوعات است را به نحو شایسته دنبال کند. نوبخت همچنین در پاسخ به سوالي که به توقیف 
انجمن صنفي مطبوعات اشاره داشــت، گفت: امیدوارم که هیچ انجمنی که می خواهد در عرصه مطبوعات فعالیت 

کند را بسته نبینیم.

هیچ وقت هماهنگی بین قوا تا این حد نبوده است
ســخنگوي دولت در واکنش به دلخوری رئیس قوه قضائیه از سخنان رئیس جمهور نیز با بیان اینکه شاید در هیچ یک 
از مقاطع گذشته تا این میزان هماهنگی بین مسئولان قوا وجود نداشته است، به ویژه ویژه قوه قضائیه که باید از طرف 
رئیس جمهور از ایشــان تشکر و همکاری ایشــان به ویژه در تصویب برجام را یاداوری کرد، تصریح کرد: اما این به معنا 
نیســت که در همه عرصه ها قوا یکسان فکر کنند. نوبخت تاکید کرد: ما به اصل 57 که تفکیک قواست قائل هستیم. 
البته در اصل 107 نیز آمده که رئیس جمهور بعد از رهبری عالی ترین مقام کشــور است و ایشان نظر خود را صمیمانه 

در جمع اصحاب رسانه بیان کردند.

خودروسازان کیفیت را بالا ببرند
ســخنگوی دولت درخصوص وام خودرو و فروش خودروهــای موجود در انبارها گفت: اینکــه از انبار موجود و ذخایر 
خودروهای ساخته شده استفاده می کنیم به این معنی نیست که این خودروها نقصی داشته. خیر. اینها بازاری نداشته 
اســت. وی تاکید کرد شــاید این طور بتوانیم پیامی به خودروســازان بدهیم که فرصتی برای اقبال مجدد مردم فراهم 
شد. نوبخت تاکید کرد که به حد کافی نظارت بر کیفیت هست و اگر کیفیت فراهم نشود، خودروسازان دگر عذز وبهانه 

ای ندارند.

آثار مثبت کار دولت مشخص خواهد شد
نوبخــت در بخش دیگــری به برجام اشــاره کرد و تاکیــد کرد که برجام یــک موفقیت بــرای ایرانیان بــود، چراکه نه 
تنهــا تحریم ها را از گرده مردم برداشــتیم، بلکه حقوق هســته ای مان را در همه مجامع رســمی جهان به رســمیت 
شناســاندیم، در حالی که این ها حتی با اســتفاده صلح آمیز هسته ای در بوشــهر هم مخالف بودند. سخنگوی دولت 
بــا بیان اینکه در این شــرایط بیش از پیش نیاز به همدلــی داریم، درخصوص هجمه به دولت دربــاره برجام گفت: ما 
پذیرفتیم هر اقدامی که صورت می گیرد، عده ای موافق و عده ای مخاف باشــند، اما آنچه مهم است آثار آن مخالفت 
ها بر ســر منافع ملی اســت. نوبخت گفت: ما خویشــتن داری می کنیم نسبت به کســانی که از هر کاری که از سوی 
 دولت انجام شــود، مخالفت می کنند. وقتی آثار مثبت کار دولت مشــخص شــود، معلوم می شود چه کسی درست تر 

عمل کرده است.

رئیس جمهور در کنار همه اقلیت هاست
نوبخــت در پاســخ به ســوالی درباره برنامــه طنز فیتیلــه در صداوســیما، از اینکه کمبــود مداقه در یــک برنامه طنز 
کــودکان، باعث رنجش آذری زبان ها شــده اســت ابراز تاســف کرد. وی با اشــاره بــه اینکه انتظار می رفت نســبت 
به ایــن عدم توجه واکنش مقتضی از ســوی مســئولان ســازمان صداوســیما صــورت گیرد کــه این اتفــاق افتاد، 
 تاکیــد کــرد: رئیس جمهور در کنار همه اقلیت ها هســتند و موضع ایشــان درباره خرده فرهنگ ها در ســفر ایشــان 

به کردستان بیان شد.

هفتمین جلسه دادگاه نفتی با حضور بابک زنجانی متهم ردیف اول این پرونده تشکیل شد. در این جلسه مرتضی تورک، 
معاون دادستان تهران را به منظور ارائه توضیحاتی در مورد توقیف، کارشناسی و ارزشیابی اموال بابک زنجانی حضور 
داشت و در ابتدای جلسه توضیحاتی درمورد اموال زنجانی و میزانی که این اموال ارزش دارد، ارائه کرد. توضیحاتی که 

دفاعیات زنجانی پس از آن در پاسخ به آن ها بود.

کارمندان زنجانی گفتند حقوق نگرفته ایم
مرتضی تورک در بخشــی از سخنانش گفت کارمندان زنجانی در یکی از دفترهای او به کارشناس آن ها گفته است که 
پول آب، برق، گاز و تلفن و حقوقشــان پرداخت نشده و در خواست کمک کرده است. تورک تاکید کرد که زنجانی برای 
برخی از اموال خود از جمله فرش های منزل و لوازم اداری قیمت هایی را گفته است که مورد پذیرش کارشناسان خبره 
دادگستری نبوده و او نیز برای اظهارات خود سندی هم نداشته است. او برای مثال به لوسترهای دفتر کار زنجانی اشاره 

کرد که زنجانی مدعی است 1/5 میلیارد تومان ارزش دارد، اما کارشناسان این اعتقاد را ندارند.
تورک در ادامــه با بیان اینکه زنجانی ملک ایران زمین را بزرگ ترین دارایی خــود در ایران عنوان می کند، گفت: منبع 
پیش پرداخت خرید این ملک از دارایی وزارت نفت بوده اســت. به گفته تورک زنجانی ارزش ملک ایران زمین را 1700 
میلیارد تومان اعلام کرده اســت اما کارشناســان دادگســتری ارزش آن را 700 میلیارد تومان اعلام کرده اند. به گفته 
معاون دادستان، زنجانی مدعی است ویلای لواسان که در لیست رد مال بوده متعلق به مادرش است و به همین خاطر 
از لیست رد مال، ویلا را خارج کردیم، اما این ویلا همچنان در توقیف دادستانی است. تورک همچنین گفت که ارزش 

کل دارایی زنجانی در ایران ۲5۹5 میلیارد تومان است. 

دوست ندارم زنگنه سوار ماشینم شود!
پس از اظهارات تورک زنجانی بــه دفاع پرداخت. او در ابتدا تاکید کرد که به دادســتانی و آقای تورک اعتماد دارد،ولی 
اعتراض او به کارشناسی هاست. زنجانی درخصوص لوســترهایش با بیان یانکه این لوسترها برند باکارا بوده و قیمت 
آن در همه جا مشخص است، گفت: من یک و نیم میلیارد تومان پول لوسترها را داده ام در حالیکه یکی از کارشناسان 
یک لوستر را یک و نیم میلیون تومان و دیگری را 545 میلیون تومان قیمت گذاری کرده است. اعتراض من به نظرات 

کارشناسی است و اگر اعتراض می کنم شما چرا بدتان می آید؟ 
او همچنین خطاب به نماینده دادســتان گفت: دلیل اینکه برایتان نوشتم حاضر نیستم ساعت، انگشتر، 4 ماشین و ۲ 
موتورسیکلتم را به نفت بدهید این است که دوست ندارم ماشینم را زنگنه سوار شود و به مجموعه نفت برسد، این اموال را 
آتش بزنید اما به نفت ندهید. وی همچنین درخصوص ویلای لواسان که مربوط به مادرش است و آن ها گفته اند رنجانی 
این ویلا را از پول های نفت خریداری کرده، گفت که وزارت نفت در سال ۹1 نزد او حساب باز کرده تا پول هایش را بیاوردند، 
در حالی که خرید آن ویلا در سال 84 بوده است. زنجانی ادامه داد: زمانی که وکالت بلاعزل دادم گفتم اموال مرا حراج 
کنید، اما چرا خانه مادرم را در روزنامه به حراج می گذارید و زمانی که در آن زندگی می کنند برای آن مشتری هم می آورید. 
متهم ردیف اول همچنین در بخشی از سخنانش درخصوص میزان پول نقدش اظهار نظر کرد: می خواستم آخرین روز 
دادگاه اعلام کنم اما چون مجبورم کردید امروز اعلام می کنم همین الان ۲۲ میلیارد یورو پول نقد دارم. می خواستم این 
موضوع را روز آخر دادگاه و زمانی که آقایان می گویند بابک زنجانی پولی ندارد، اعلام کنم، اما امروز موضوع را بیان کردم.

هیچتهمتوتوهینیبیپاسخنمیماند
معاون اروپا و آمریکای وزارت امور خارجه درخصوص عکس العمل وزارت خارجه در مقابل اظهارات وزیر خارجه عربســتان، خاطر نشــان کرد: ما عکس العمل مناســب را در مورد این اظهارات داشته ایم.
تخت روانچی در عین حال تاکید کرد: لزومی ندارد که ما هر روز پاســخ بدهیم، ولی در کل وزارت امور خارجه ایران هیچگاه توهین و تهمت های نه فقط وزیر خارجه عربســتان، بلکه هیچ کشــور دیگری را 

بی پاسخ نمی گذارد.                                                                                                   
تخت روانچی همچنین در پاسخ به این پرسش که تا چه میزان می توان به روسیه به عنوان دوست و هم پیمان منطقه ای ایران نگاه کرد، گفت: روسیه یکی از کشور های همسایه جمهوری اسلامی است 

و ما همواره تلاش کرده ایم با همسایگانمان روابط خوبی داشته باشیم. روسیه هم یکی از کشور های همسایه ایران است که ما روابط سیاسی، تجاری و اقتصادی خوبی با این کشور داریم.
معاون اروپا و آمریکای وزیر امور خارجه با بیان این که هنوز زمان اجلاس بعدی وین در مورد سوریه  دقیقا مشخص نشده است، گفت: زمانی که  تصمیم به برگزاری اجلاس آینده شد، 

وزارت امور خارجه در مورد حضور جمهوری اسلامی ایران در این اجلاس تصمیم خواهد گرفت. 

انتخاباتمجلسدوقطبیمیشود
حجت الاســلام محمدرضا میرتاج الدینی  
گفت: در سطح کلان یك آرایش انتخاباتي 
توأم با رقابت شکل خواهد گرفت؛ یك طرف 
جبهه طرفداران دولــت اعم از اعتدالیون و 
اصلاح طلبان و طرف دیگر هم اصولگرایان.

وي افزود: در شهرهاي بزرگ ممکن است 
شاهد انتخابات دوقطبي باشیم اما در شهرهاي کوچك انتخابات دوقطبي 

نمي شود چون در شهرهاي کوچك شخصیت حقیقي افراد مطرح است.
 معــاون رئیس جمهــور ســابق در حالي کــه از تصمیــم انتخاباتي محمود 
احمدي نژاد ابراز بي خبري کرد، در بخشي از سخنانش اظهار داشت: »من 
با طیف اصولگرایان مي آیم. مــا هم از اول با طیف اصولگرایان بوده ایم و از 

این پس هم خواهیم بود«.

تشکیلکمیتهنظارتبربرجام
محمد جــواد ظریف وزیر امــور خارجه 
گفت تشــکیل کمیته نظارت بر اجرای 
برجام به عهده شــورای عالــی امنیت 
ملی اســت و رییس جمهوری و ســایر 
اعضای شورا به زودی این کار را انجام 
خواهند داد.وزیر امور خارجه در حاشیه 

همایــش آثار مخرب جنگ بر محیط زیســت بــه خبرنگاران گفت : 
همانطــور که قبلا هم گفته ایم تشــکیل کمیته نظــارت بر برجام به 
عهده شــورای عالی امنیت ملی گذاشــته شــده و وزارت خارجه به 
عنوان عضو شــورا در این بحث حضور دارد .وی خاطرنشــان کرد: 
ما در حال حاضر مشــغول پیگیری دســتورات مقام معظم رهبری و 

ضرورتهای برجام هستیم.

ختمرسیدگیدرپروندهدانشگاهشیراز
وکیل مدافــع علــی مطهری گفــت:  امروز 
آخریــن جلســه دادگاه حادثــه دانشــگاه 
دادگاه کیفــری  شــیراز در شــعبه 101 
۲ شــیراز برگــزار و ختــم رســیدگی اعلام 
شــد.مصطفی ترک همدانــی  بــا بیان این 
مطلب اظهار کــرد: در این جلســه موکلم 

حضــور داشــت و توضیحــات لازم را در دادگاه ارائــه داد.وی بــا بیــان 
اینکــه دادگاه در دو نوبــت برگزار شــد، افزود: جلســه دادگاه از ســاعت 
8:30 صبــح آغــاز و تا بعد از ظهر بــه طــول انجامید.ترک همدانی اظهار 
کــرد: پــس از اخذ لوایح، نســبت به این پرونــده اتخاذ تصمیم می شــود.
 وی از بیــان جزئیــات بیشــتر دربــاره جلســه دادگاه موکلش خــودداری 

کرد.

اجرایبرجام
ازسالجدیدمیلادی

ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی درمورد شــکایت 
شــورای عالی امنیــت ملی از چنــد نماینده مجلس 
گفت: خبر ندارم که این شــورا از کسی شکایت کرده 

باشد.
بهــروز کمال وندی درخصــوص ســفر صالحی به 
توکیو به خبرنگار ایلنا گفت: بخش مهم ســفر آقای 
صالحــی به ژاپن دیدار با شــین زوآبه بــود که در این 
دیدار در خصوص برجام صحبت شــد. علاوه بر این 
آقای صالحی چند ســخنرانی بــه ویژه در خصوص 
مســاله خلع سلاح داشتند که بســیار مورد استقبال 

قرار گرفت.
وی افــزود: آقــای صالحــی در ســخنان خــود به 
موضوعات مختلف از جمله خلع ســلاح هســته ای 
و ضرورت ایجاد مناطق عاری از ســلاح های اتمی 

اشاره کرد.
وی افــزود: خوشــبختانه ژاپــن در ایــن خصوص 
ارتبــاط خوبی بــا ما برقرار کرده اســت. مــا هیاتی را 
به این کشــور فرســتاده ایم و قــرار اســت در زمینه 
ایمنی هســته ای بــا یکدیگر همــکاری کنیم. ژاپن 
به دلیــل حادثه فوکو شــیما تجربه خوبــی در زمینه 
ایمنی هســته ای دارد این برای ما کــه می خواهیم 
 در آینــده نیروگاه هــای بیشــتری داشــته باشــیم؛ 

مهم است.
سخنگوی سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: در برجام 
پیش بینی شده 5+1 باید با ایران همکاری کند علاوه 
بر این ژاپن نیــز آمادگی خود را برای همکاری اعلام 
کرد و ما تــلاش می کنیــم از این ظرفیــت حداکثر 

استفاده را داشته باشیم.
وی درمــورد اظهــارات صالحــی مبنــی بــر اینکه 
تا پایان ســال بــه تعهــدات خــود پایبند هســتیم؛ 
گفت: منظور آقــای صالحی پایان ســال میلادی 
بود تــلاش ایــن اســت تــا پایــان ســال میلادی 
تعهــدات دوطــرف عملیاتــی و برجــام اجرا شــود. 
15 دســامبر آخریــن تاریــخ اســت که قرار اســت 
 شــورای حکام مســاله پی ام دی را مورد بررسی قرار 

دهد.
وی یــادآور شــد: اگر همــان 15 دســامبر را درنظر 
بگیریم در ســال جدید برجام می تواند اجرایی شود. 
بــرای همین مدتی اســت کــه کارهــای مربوط به 
ســانتیرفیوژها را شروع کردیم تا جلو بیفیتم و بخشی 
 از کارها به بعد از اعلام نتیجه شــورای حکام موکل 

شده است.
کمالونــدی درمــورد اختلاف صالحی و حســینیان 
گفــت: در ایــن خصــوص دیگــر بحثــی صــورت 
 نگرفتــه اســت و دو طــرف صحبتــی بــا یکدیگــر 

نداشته است.
وی درمــورد اظهــارات توکلــی گفــت: در ایــن 
خصوص آقــای ظریــف بایــد توضیح بدهــد. من 
فکــر کنــم برداشــت آقــای توکلــی کلمــه تعویق 
 اســت. بــه نظر مــن نبایــد به کلمــات باوســواس 

نگاه کرد.
پذیــری  بازگشــت  موضــوع  درخصــوص  وی 
ســانتیرفیژها نیز گفت: قرار اســت ما ماشین هایی 
کــه بــه آنهــا گاز تزریــق نشــده را از تاسیســات 
 جــدا کنیــم تــا زمــان لازم را در اختیــار داشــته

 باشیم. 
برگردانــدن ایــن ســانتیرفیژها زمانی نمی بــرد و به 
ســرعت قابل انجام اســت اما موضوع این است که 
اگرما به عقب برگردیم دیگر ماشــین های نسل یک 
 را نخواهیم گذاشــت بلکه از قوی تر از آنها اســتفاده 

می کنیم.

خرداد نیوز نوشت: »سرانجام کشاکش زنجانی و وکلایش با وزارت نفت«
زنجانی با آوردن پرونده های که روی آن ها برچسب »خیلی محرمانه« دارد، سیگنال هایی به طرف های مقابلش ارسال می دارد مبنی بر 

اینکه به اسناد محرمانه دسترسی داشته و چنانچه با وی راه نیایند آن روی داستان را نشان خواهد داد.

 تدبیر و امید نوشت: »گمانه زنی ها درباره حزب لاریجانی«
فراکسیون رهروان ولایت که یکی از قدرتمند ترین فراکسیون های مجلس نهم محسوب می شود، از قریب به یک سال پیش زمزمه هایی 

را مبنی بر تبدیل شدن به حزب در پیش گرفتند.

 عصر ایران نوشت: »چهار نکته درباره ماجرای فیتیله«
اعتراضات اخیر، صرفاً ناظر به یک برنامه خاص تلویزیونی نبوده است بلکه بیش از آن، اظهار هویت و اعتراض به عدم اجرای کامل اصل 

15 قانون اساسی )درخصوص تدریس زبان محلی( است.

 فرارو نوشت: »چالش های انتخاباتی اصلاح طلبان«
نگاه عمل گرایانه کارگزاران باعث خواهد شد آنها نسبت به سرلیستی اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دست به عصا حرکت کنند که 

همین موضوع باعث خواهد شد ائتلاف میان آقای دکتر عارف و دکتر روحانی دچار لغزش شود.

 پارس نیوز نوشت: »خطرناک تر از ارتش آمریکا«
مسلما اجرای پروژه های آمریکایی در داخل ایران از طریق هیپنوتیزم یا تله پاتی رخ نمی هد. آمریکایی ها یک شبکه همکار در داخل ایران 

دارند که هم واسطه های اجرای برخی ماموریت ها در ایران هستند و هم گاه کارفرما و پیمانکار آن.

عکس روزسایت نگار

در حاشیه هفتمین 
اجلاس بین المللی 
مقابله با آثار جنگ در 
محیط زیست

خبرنامه


